
Zvest uniformi
FRANCI KOŽELJ je študent-
prometni miličnik— ali pa na-
Tobe. Ce bi ga namreč to
vprašala, tri bil tudi sam v za-
dregi a odgovorom, kajti y
svoji snežno beli uniformi, 5ri
kar »pade« v oči ženskemu de-
lu tujih turistov, ki zaidejo
poleti v Ljubljano, je že celih
pet let in se imenitno počutd.
Pravzaprav tudi njegov odgo-
vor, da se namerava po za-
klju&ku študija — na filozof-
ski fakultetj namreč študira
jezike — posvetiti turizmu, ni
tako prepričljiv. Nemara bo
ostal celo zvest unilormd?

Kakor koli že. O tem ima
čas premišljevati še kakšno le-
to, toliko mu namreč manjka
do diplome. No, pravzaprav
tudi ta trditev ni čisto trdna.
Prostega časa za ra^mišljanje
ima namreč silno malo, ker,
tako pravi, redno študira, za
službo pa mora vsak dan po-
sebej pogledati na uirndlk, na
katerem križišču bo usmerjal
ali »potnagal« semaforjem ali
pa bo s kolegom sedel v mo-
drobel avto . . .

K prometni milici je prišel
pred štdrimi leti, zdaj teče pe-
to. V začetku je celo nameira-
val na vojaško akademijo. »Ta-
ko, iz veselja.« No, potem je
med prijatelji »padla« ideja, da
bi se dalo med študijem kaj

zaslužiti tudi pri prometni ml-
lici.

V teh letih je »okusil« kot
sam pravi že vsa večja in
manjša križišča. Najprej seve-
da manjša. »To je nekakšen
poseben občutek, ko stojrim v
križišču. Moram biti zbran,
paziti moram na promet, peš-
ce, kolesarje in seveda tudd
nase. Našd sovražniki pa so
plini, dež, sneg ,in huda po-
letna viočina,. Zadnja leta pa
opažam, kako postajarn utru-
jen zlasti po službi na križi-
ščih pri Delavskem domu, na
Ajdovščini, pri kinu Vič ali
prej na avtobusni postaji. Zdaj
si tudi lahko predstavljam, ka-
ko se počutijo starejša kolegi,
kd so že dalj časa na križi-
ščih.«

• Kakšen je bil začetek?
»Ko smo prišli leta 1969 so

nam na tečaju pokazali osnov-
ne stvari, usmerjanje. To so
bili našd komandirji. No, po-
tem je prišel krst na cestd.
V začetku smo delali najprej
skupaj s starejšimi kolegi.«

• Usklajevati delo in študij,
sva že ugotovila, najbrž ni ta-
ko enostavno!

»Delo miličmika zahteva ce-
lega človeka, Studij pa prav
tako. študaj je »na vrsti« pač
zvečer in ponoči.«

• No, kljub temu se najbrž

ne odpoveste svojemu konjič-
ku?

»Igram po molem na harmo-
ndko in lovec sem. Oboje je že
nekaka družinska tradicija.
Najraje hodim v gozd na spre-
hod in na svež zrak.«

• Pravite, imate vozniško
dovoljenje in avto. Ali tudi vas
kdaj ustavi miličniška patrulja?

»O seveda, tudi mene so že
ustavili miličniki na redni kon-
troli. No, ko so uradne for-
malnosti, uradni del mimo, se
ponavadi še malo pogovoriino
o službi...«

• Vidim, govorite tri tuje
jezike?

»Nemžko, francosko in itali-
jansko govorim tekoče, če pa
je sila pa povem tudi kaj po
angleško. Turisti so silno ve-
seli, če se pogovarjate v nji-
hovem jeziku in •sato smo ver-
jefcno študentje, da tako rečeon,
precej popularni. Taristi so
najprej presenečeni, potera pa
začno deliti komplimente in bi
se pogovarjali še na dolgo in
široko, če bi mi utegnili.«

• Skorajda ne moreva ml-
mo vprašanja, kdo sodite, da
so boljši vozniki, moški ali
ženske?

»Predvsem se izogibam kri-
teraja, kdo je boljši voznik,
moški ali ženska. Namreč ta-
ko na eni kot na drugi stirani
najdemo silno različne šoferje,
odlične, manj odlične, nerod-
n e . . . Vendar mislim, da kljub
vsemu ne držd mnenje, da so
ženske slabše voznice od moš-
kih.«

• Mislim, karikaturisti si
tako radi sposojajo »sliko« ka-
ko so ženske nemočne, kadar

je treba zamenjati kolo pri
avtomobilu?

»Ce zna kdo, redmo moški,
hitro in spretno zamenjatd re-
/servno gumo, še ne pomeni,
da je zato tudi dober voznik.
Dober voznik je zame tistd, ki
hitro reagira, ki se v vsaki si-
tuaciji znajde, jo oceni in pra-
vilno ukrepa. In pa — da je
tovariški. Na to zadnji čas ta-
ko pozabljamo. Recimo, če
nekdo takoj ne spelje, začno
vsi za njim v vrsbi nestrpnb
pritiskati na sirene. Temu bi
se morali odvaditi.«

• Kako ocenjujete novo pro-
metno situacijo na Ajdovščini?

»V aačetku je bilo precej
zmešnjave in težav, zdaj pa
je »stvar« stekla. Težave so

bile tudi v začetku, ko ni bilo
zaradi širine gradbišča mogoče
urediti hodnaka za pešce na
začetku Dalmatinove ulice.
Ljudje so na vsak način ho-teli
čez cesto tam, kjer je bilo to
najbolj nevarao. V začetku
smo jih morali odločno opo-
zarjati, adaj pa so se pešd
kar nekako navadili, in ne te-
kajo čez cesto tam, kjer se to
ne sme.n

• In kako se vam zdi, kak-
šen je odnos ljudi do promet-
nih miličnikov?

»Sam se ne bi mogel prito-
ževati. Ljiidje potrebujejb po-
moči, nasvetov, prometni mi-
ličndk spada na cesto kot se-
mafor, kot prometni znak ...«

K. Z.


